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Nierdialyse thuiswerkers  -  Tegemoetkoming waterfactuur

Patiënten die ervoor kiezen om te werken en dat te combineren met een nierdialyse thuis 
signaleren dat de kosten voor de waterfactuur hoog oplopen. Het verbruik is enorm. Om 
de 4 uur ‘spoelt het toestel’ met 10 liter warm water, wat op 60 liter water per dag komt 
bij een niet-dialysedag. Een dialysebeurt (om de 2 dagen 8 of 9h) verbruikt nog heel wat 
meer aan water en elektriciteit. Verbruiken van meer dan 100 m³ op drie maanden zijn 
niet ongewoon.

Sommige watermaatschappijen gaven daarvoor in het verleden een tegemoetkoming op 
de waterfactuur. Echter laten deze weten dat ze van de Vlaamse Regering de instructie 
hebben gekregen dat er geen tegemoetkoming meer betaald kan worden in nieuwe 
dossiers.

1. Kan de minister bevestigen dat er niet meer in vrijstellingen is voorzien voor water 
voor thuisdialyse? Geldt dit enkel voor nieuwe dossiers? Wat was de aanleiding voor 
deze instructie?

2. Zal de minister werk maken van een algemene vrijstelling om mensen die werken en 
thuisdialyse combineren niet te bestraffen? Welke timing stelt zij daarvoor voorop?
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1. Het is geen wettelijke verplichting om via de waterfactuur tussen te komen in het 
waterverbruik voor patiënten met nierdialyse in thuisbehandeling. De kosten voor het 
meerverbruik voor water en elektriciteit worden al verrekend met de forfaitaire 
tegemoetkoming voor thuisdialyse op de patiëntenfactuur (RIZIV). Om die reden 
wordt geen parallelle korting gegeven op de waterfactuur. 

Concreet resulteert het meerverbruik voor dialyse voor een gemiddeld gezin aan 
gemiddelde integrale factuurprijs in een meerkost van 611 euro. 
Sinds 2015 wordt 684 euro vergoeding uitgekeerd door het RIZIV voor de 
watercomponent van de vergoeding voor thuisdialyse. Dit bedrag wordt jaarlijks 
geïndexeerd, en komt dus tegemoet aan de hogere waterfactuur.

In het verleden pasten een beperkt aantal waterbedrijven op eigen beweging, ze zijn 
daartoe niet verplicht, een tussenkomst toe. In het voorjaar van 2020 heb ik de 
drinkwaterbedrijven gevraagd om dit verder te zetten voor de lopende dossiers, waar 
ze positief op antwoordden. Er werd dus geen instructie gegeven om dit stop te 
zetten, wel integendeel.

2. Van een bestraffing is mijn inziens geen sprake, omdat de vergoeding van het RIZIV 
voldoende hoog blijkt. Ik voorzie bijgevolg geen algemene vrijstelling voor 
thuisdialyse, omdat uit de berekeningen van de VMM blijkt dat thuisdialyse voor het 
waterverbruik gecompenseerd wordt via de Riziv-vergoeding. Indien er alsnog een 
probleem zou zijn, dan wordt dit beter integraal aangepakt worden en dat is via de 
bestaande vergoeding van het RIZIV.


